
ISO 9001

R O M Â N I A
JUDEŢUL HARGHITA

PRIMĂRIA MUNICIPIULUI TOPLIŢA
Bd. N. BĂLCESCU NR. 14

Tel/Fax: 0266341871 / 0266341772
E-mail: secretariat@primariatoplita.ro

www.primariatoplita.ro ISO 14001

PROCES  - VERBAL 
Nr. 10/ 05.05.2022

 Încheiat  azi  05 Mai 2022,  cu  ocazia  desfăşurării  şedinţei  extraordinare  convocată  de
îndată a Consiliului Local al municipiului Topliţa.

Ing. Olariu Dumitru    – primarul municipiului Toplița   – deschide lucrările şedinţei 
conform art. 133, alin.(4), lit.”a”, art.134, alin.(4), lit.”a”, alin.(3) și alin.(4), art. 135, art.155 
alin.(1), lit.”b” și alin. (3), lit.”b” din OUG nr.57/2019 privind Codul administrativ, modificată.

Supune la vot ordinea de zi a ședinței pe care este inclus 1 proiect de hotărâre care este 
aprobată în unanimitate de voturi de către Consiliul Local al municipiului Toplița.

Se face apelul nominal şi constată că sunt prezenţi 12 consilieri din totalul de 17 validaţi,
lipsând motivat următorii consilieri: Coman Ionel, Dobrean Olga Ana, Hirișcău Horațiu Sever
Nicu, Kondratovici Ionel și Pop Daniela Lenuța.

În continuare are cuvântul dl. consilier Calinovici Mihai Achim – președintele ședinței. 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea Statului de funcții din cadrul
Spitalului Municipal Toplița.

Dna.    c  onsilier Mare Gabriela Laura –    în legătură cu ședința de ieri și de astăzi și să vă
anunț că mi-am informat avocatul dacă sunt sau nu în conflict de interese dna. manager nu avea
dreptul să-și spună părerea deoarece nu are pregătire juridică în această speță, deci în principiu
având în vedere că această hotărâre nu-mi modifică mie absolut nimic nu-mi aduce nici un folos
material în plus față de ce am acuma nu sunt în conflict de interese, în consecință îmi voi spune
mai departe niște păreri dacă vrea cineva să țină cont de ele bine, dacă nu, nu, fiecare are dreptul
să voteze cum vrea. Ieri așa mi s-a părut mie că dna. manager a avut ceva de spus că eu nu vreau
să se dezvolte Spitalul acesta sau că am eu ceva împotriva acestor locuri de medici, eu nu am
nimic împotriva medicilor să vină în Toplița, dar cum am spus și ieri pentru binele localității, al
toplițenilor  și a  celor din împrejurimi care sunt  departe faptul  că scoatem și  vacantăm niște
posturi pentru care încă o dată spun avem deja personal pe acele posturi și vă dau numai un
exemplu: dna. manager și dna. director financiar-contabil ne-au adus la cunoștință că suntem pe
excedent bugetar, da suntem dar dna. manager a uitat să spună ieri că de doi ani de zile Casa de
Asigurări de Sănătate virează banii către Spitalul Toplița la contractul întreg indiferent de cât
realizăm noi, deci de doi ani de zile având situația Covid și starea de alertă s-a virat exact cât a
fost întregul contract fără ca să se țină cont de cât facem din acest motiv avem excedent bugetar
acuma, foarte bine, e bine că îl avem dar cu acei bani nu chiar mă gândesc că ar trebui să-i
irosim în stânga și dreapta pentru că avem foarte multe de făcut, pe lângă aparatura care o să
vină pe fonduri europene mă gândesc că mai putem face și altceva cu banii de exp. aducem



medici în plus pe aceleași specialități pe care avem, da sunt unele specialități unde nu avem nici
compartiment  așa  cum  a  spus  dna.  manager  ieri  se  plimbă  dosarul  de  la  laboratorul  de
endoscopie în stânga și dreapta dar noi avem un singur doctor pe acela nu îl folosim la nivel
maxim dar mai bugetăm încă  un post  nu știu  de  ce,  la  nivelul  altui  compartiment  reducem
numărul de paturi al compartimentului din 5 paturi s-au făcut 3 paturi dar susținem că ne mai
trebuie un post, bun foarte bine dacă dânsa susține probabil că așa și este, dar în continuare Casa
de  Asigurări  ca  să  înțelegeți  bine  Casa  când va  face  contractul  cu  Spitalul  Toplița  va  face
contract până la nivelul actual indiferent că tu ai un medic sau doi pe aceeași specialitate și
indiferent câte servicii, deci adresabilitatea este aceeași nu credeți că se va schimba dacă vor fi
doi medici pe specialitate s-au trei, toți atâția vor fi și pacienți și contractul chiar dacă faci în
plus Casa nu îți  dă mai mult  tu atâta ai contractat  atâta îți  dă, eu am vrut  să vi  le  aduc la
cunoștință îmi pare rău dacă ieri s-a interpretat altceva eu vreau dar vreau ca toplițenii și acești
oameni pe care îi deservim noi vreau să aibă parte și de alte servicii pentru că sunt o groază de
specialități  pe  care  noi  nu  le  avem,  dar  facem permanență,  cum facem noi  permanența  pe
specialitățile chirurgicale când noi nu avem decât doi ATI-ști și când sunt amândoi în concediu
se primește o hârtie că în perioada de ... și până la data de ... noi nu avem serviciu de terapie
intensivă în Spital, bun sunt de acord nu avem serviciu de terapie în Spital, respectivii specialiști
cum or să lucreze fără terapie intensivă sau cheamă de la Gheorgheni sau se fac contracte cu alte
Spitale  pentru  asigurarea  permanenței,  sincer  sunt  niște  lucruri  care  ar  fi  trebuit  aduse  la
cunoștință și dna. manager a mai spus ieri că o să scoată post și pe ambulator și pe secție și pe
sală, nu poate scoate, nu este adevărat, posturile ambulatoriu unde sunt integrate în secție sunt
integrate și posturile se scot pe compartimentul și secția respectivă nu există așa ceva că scoți
postul pe ambulator, pe sală, pe secție, vreau să se aducă informații plauzibile care trebuie să știe
toată lumea despre ele, eu nu am nimic vreau să vină medici dar vreau să vină medici și de alte
specialități  care să servească toplițenii  și  pe alte  specialități,  unde într-adevăr  există listă  de
așteptări la cardiologie nu am nimic împotrivă într-adevăr este listă de așteptare și într-adevăr
trebuie dar nu s-a făcut justificare decât pentru compartimentul de obstetrică ginecologie în rest
nu s-a făcut justificare pentru absolut nimic altceva, că a cerut șeful de serviciu nu am nimic
împotrivă pentru că este șeful de secție da, dar compartimentele sunt incluse în secție și nu ia
întrebat nimeni nimic, dacă ia întrebat cineva și ei și-au spus niște doleanțele foarte bine că s-a
ținut cont de părerile lor, dar fiecare judecă cum crede toate informațiile pe care le-a primit în
aceste ședințe și fiecare are dreptul la opinia lui personală.

Dna.  dr.  Ioni  ță  Alexandra  Dorina  –  manager  Spital  –    informează  Consiliul  Local  al
municipiului  Toplița,  următoarele:  astăzi  am depus documentele  solicitate de către  consilieri
inclusiv legislație prin care se poate face normarea posturilor într-un Spital, este legea dată de
către Ministerul  Sănătății,  restul  sunt  interpretări  personale ale legii,  legea este clară vă rog
frumos să o citiți, iarăși pe partea de ortopedie pentru că știm că este partea sensibilă dl. dr. Mare
fiind ortoped, medicii care sunt mono-specialitate și au și paturi în secție ei practic în ambulator
desfășoară activitate pe jumătate de normă și jumătate de normă și jumătate de normă în secție,
înseamnă că ei pe ambulator au alocat 4 ore/zi pentru bolnavi, sau 6 ore/zi pentru secție, în
momentul în care noi aducem medici practic să putem să creștem activitatea pe ambulator, am
adus și indicatorii pe care nu i-am depus și sunt din 2017-2019 îi am aici dacă doriți să îi vedeți
pe toate secțiile și compartimentele, când se face o reducere a numărului de paturi trebuie se iau
în considerare indicatorii, ce indicatori trebuie să iei în considerare: durata medie de spitalizare
și rulajul bolnavului pe pat, mediile naționale sunt 290 pe secțiile chirurgicale și inclusiv pe
gastroenterologie, utilizarea paturilor pe Spital și fiecare secție 290 care este media națională noi



acolo trebuie să ne raportăm, pe compartimentul de ortopedie în anul 2017 a fost 63, în 2018 a
fost 74 iar în 2019 a fost 52 și am făcut indicatori fără pandemie, durata medie de spitalizare pe
ortopedie ar trebui să fie 6,68 și în 2017 2,27; 1,94 și 1,30 aceasta este pe 2019 dacă luăm în
calcul acești indicatori compartimentul de ortopedie este ineficient, deci avem două variante: 
1. să stricăm ce avem sau 2 să îmbunătățim și cum putem să îmbunătățim, să creștem 
adresabilitatea, deci dacă avem doi medici cazurile pe care noi medicii chirurgi le trimitem la M.
Ciuc sau restul de 2 sau 4 ore nu pot fi văzute de către medicul ortoped vor fi văzuți de al doilea 
medic ortoped, asta înseamnă creșterea numărului de cazuri și îmbunătățirea indicatorilor, de ce 
să stricăm compartimentul când putem să-l facem mai funcțional prin aducerea altui medic și 
același lucru este valabil pentru toate compartimentele mono-specialitate pentru că medicii care 
sunt mono-specialitate au activitatea activitatea fracționată, când în Policlinică, când pe secție, 
când în sala de operație, când în laboratorul de endoscopie, dar dacă mai avem încă un medic 
care să dubleze poate o zi să facă Policlinică integral a doua zi poate să facă endoscopie / 
colonoscopii la toți, nu le afectează salariul, nu le afectează activitatea, nu au treabă un ul cu 
celălalt, dar pentru noi înseamnă pacienți în plus calculat la timpul de lucru, iar legislația este 
destul de clară, o aveți depusă, dacă doriți putem discuta pe ea, normarea s-a făcut conform 
legislației în vigoare 1224 iar toate procesele verbale de la întâlnirile cu șefii de secție, comitete 
directoare, referate de necesitate toate sunt la dosar.

Dna. consilier Tudor Ionela – în legătură cu secțiile în care există doar un singur medic de
ce este atât de necesar să ne opunem să mai aducem un alt specialist dând atât posibilitatea
pacienților să aleagă sau să aibă posibilitatea de a merge ori în Spital ori în Policlinică, de ce ne
opunem să îmbunătățim serviciile pe secții în condițiile în care poate avem un singur medic și
poate nu suntem compatibili, poate considerăm că nu ne răspunde așteptărilor și pentru acest
lucru noi ca și pacienți de bună voie plecăm în alte centre Universitare, de ce atâta vehemență și
de ce atât de mult vă opuneți pentru a îmbunătății serviciile pe secții și aici vă întreb: care sunt
acele secții în care există un singur medic și cu care dvs. nu sunteți de acord să se mărească acel
număr de medici, în loc de unul să facem doi, în condițiile în care nu li se modifică salariile, în
condițiile în care lumea poate să aleagă într-un medic sau celălalt, avem posibilitatea de a alege?

Dna.  consilier  Mare  Gabriela  Laura  –  se  continuă  cu  aceiași  idee  că  aș  avea  ceva
împotrivă, dar, dna. manager s-a legat foarte frumos de soțul meu care este ortoped știe toată
lumea în orașul acesta sincer eu mă îndoiesc că de câte ori au avut probleme și de câte ori au
avut pacienți inclusiv după programul de lucru soțul meu nu le-a răspuns la telefon, după cum
am exemplificat  până se  face  această  treabă  cu doi  medici  întâi  trebuie  să  ai  să  asiguri  un
serviciu, da, dna. manager spune că este foarte frumos, da și eu sunt total de acord nu afectează
cu nimic poate să vină liniștit al doilea ortoped va pune protezare, dar cum facem noi acest lucru
când în Spitalul nostru Toplița avem doi medici de radiologie dar noi nu avem încă permanență
la  radiologie  pentru  că  d-le.  asistente  întrebați-o pe  dna.  manager  în  zilele  lucrătoare  și  de
sărbătoare  vin  de  acasă  benevol  își  normează  orele  de  lucru  dar  nici  măcar  când  sunt  ore
suplimentare nu lise plătesc, pentru că noi nu putem să facem permanență la radiologie pentru că
nu avem medic care să parafeze interpretările de la radiologie, ortopedia lucrează mână în mână
cu radiologia, da facem, dar haideți să facem mai departe, medicii de ortopedie este o urgență
trebuie să aibă terapie intensivă, dna. manager de câte ori în ultimul an de zile ați trimis mesaj că
nu avem gardă de terapie intensivă în oraș?

Dna. dr. Ioniță Alexandra Dorina – manager Spital –  vă spun, de câte ori am scos
postul la concurs de cel puțin 5 ori.



Dna. consilier Mare Gabriela Laura –  dna. manager de câte ori ați fost plecată din
localitate în alte Centre Universitate Iași, Timișoara,  Craiova,Galați și să veniți cu răspuns, da
am fost și nu vrea nimeni să vină și mai am încă o problemă la adresa municipalității, atâta timp
cât noi suntem în Toplița suntem în cea mai friguroasă zonă din țară și când vine medicul în
Toplița  tu  îi  spui  că  nu  ai  să-i  dai  unde  să  locuiască  și  mai  vine  și  iarna  după ce  termină
rezidențiatul în septembrie și îl anunți că trebuie să se încălzească cu lemne și el nu știe de unde
să și-l cumpere și poate nici nu știe cum se face focul pentru că omul acela vine de la București
și habar nu are fiți sigur că nu va veni până nu vom pune la punct aceste probleme, pentru că
nimeni nu este dispus să-și cumpere casă, eu v-am adus la cunoștință anumite probleme trebuie
să lucrăm, faci intervenții și poți să faci permanență dar nu avem un serviciu de laborator în
Spital vin d-le. asistente de la domiciliu dar fără să avem un medic de laborator, chiar nu înțeleg
cum s-a înțeles că eu nu vreau, dar o să dăm aceiași bani și mi-aș dori ca după un an de zile să se
facă un raport și să ni se aducă la cunoștință, dna. manager este interimar probabil dna. sau dl.
manager care o să vină o să ne facă rapoarte și o să ni se aducă la cunoștință.

Dl. consilier Calinovici  Mihai Achim –  dl. președinte al Consiliului de Administrație al
Spitalului dna. manager cred că ați auzit doleanțele, este o recomandare să faceți  ulterior și niște
rapoarte de specialitate ca să ne convingem și noi.

Dna. dr. Ioniță Alexandra Dorina – manager Spital –  pe parte de ATI am scos postul la
concurs pe perioada aceasta dar majoritatea medicilor ATI-ști au fost blocați pe Covid, în toată
perioada aceasta am discutat cu șefii de secție din Tg. Mureș, am trimis către toate Spitalele din
zonă care ne pot ajuta, postările din viața medicală cu posturile scoase la concurs, am vorbit
punctual cu medici rezidenți sau medici care urmează să fie specialiști și toți au alte variante
pentru că este o specialitate deficitară, chiar astăzi am primit o adresă de la Spitalul Focșani prin
care  ne  cere  dacă  avem  disponibil  că  ei  doresc  să  angajeze  medici  cardiologi  și  medici
anesteziști, deci situația nu este singulară pe Spitalul Toplița, este o situație națională pentru că
în ultimii anu nu s-a mers pe o predicție a nevoii de posturi pe nivel medical, eu sper să se
schimbe lucrul acesta pentru că nu găsești specialiști, suntem în discuție cu doi medici rezidenți
care din noiembrie vor putea și vor să facă gărzi în Spitalul Toplița, dar numai din noiembrie
pentru că ei au de dat un examen ca să poată face gărzi, practic în noiembrie vom avea soluție
pentru gărzi pe ATI plus că cei doi medici își doresc să rămână în Toplița, nu poți să faci de pe o
zi pe alta lucruri care nu s-au făcut în ani de zile, iar pe specialitatea de urgență avem un medic
rezident și cred că tot lunar am sunat-o pe șefa UPU de la Tg. Mureș și am rugat-o să identifice
un om care să vrea să  vină  Primărie  îi  asigură locuință  și  aici  o  să  vă  spună dl.  Rugină –
președintele Consiliului de Administrație referitor la locuințele de servici pentru medici și de
radiologie au fost mai multe punctate dacă va-ți uitat în statul de funcții propus sunt trecute două
posturi de asistenți pentru radiologie, ca să poți să faci tură la radiologie ai nevoie de minim 6
astfel încât doi să lucreze în timpul zilei iar restul să facă tură, iar permanența cu medici într-
adevăr  cu  2  și  doamnele  medici  nu  pot  să  facă  permanență  cu  contract  extern  de  exp.
Gheorgheniul lucrează cu un singur medic radiolog și au contracte externe cu medici din județ
sau din alte județe radiologia se poate face de acasă pe interpretare și a interpretării inclusiv
pentru CT,, Gheorgheniul are linie de gardă ATI dar pe ei ia ajutat Odorheiulul, au linie de gardă
pe ginecologie cu 5 medici ginecologi, suntem la 38 km. De Gheorgheni de ce la ei se poate și la
noi nu, intenția este să îmbunătățim să facem să fie bine și va fi.

Dl. Rugină Dan Ciprian - administrator public – locuințele de serviciu mă gândesc că știți
bine că toate solicitările care au fost depuse către Primărie s-au găsit soluții, se vor găsii soluții
inclusiv prin eliberarea de apartamente care se vor elibera, se construiesc apartamente noi și în



 momentul de față cred că mai avem o singură cerere care nu este rezolvată, dar cererea este
undeva către sfârșitul anului. În legătură cu radiologia pentru că am fost direct implicat, dna.
Mare vreau să vă spun cu tot respectul că am făcut Consiliu de Administrație pot confirma dl.
Neculai, dl. Negrea pentru că și ei fac parte din Consiliu pentru prima dată în istoria Spitalului
am făcut ședințe nenumărate și îndelungi cu tot personalul Spitalului inclusiv cu colegii de la
radiologie, inclusiv cu Sindicatul, a fost prima dată când s-a discutat cu Sindicatul ușor, ușor
toate problemele se rezolvă, dar sunt probleme nerezolvate de ani de zile, Spitalul acesta este
construit și funcționează pe o concepție absolut comunistă apropo de statul de funcții cred că nu
a mai fost schimbat înainte de 1989, trebuie să facem un pas înainte, ne plângem că la urgențe
foarte multe reclamații vin și sesizări cu privire la atitudinea de la urgențe, discutați personal
pentru că sunteți în Spital cu personalul de urgențe când 3 persoane trebuie să te ocupi și de
urgențe și de chirurgie și de alte secții unde este întinsă limita psihică a acestor oameni tocmai
de aceea pentru că este subdimensionat acesta stat de funcții trebuie luat în detaliu gândit și
văzut ce vrem să facem, servicii de calitate sau să ne lăudăm că avem un Spital în Toplița și
pentru o investigație minoră deși avem medic în Toplița am fost trimis la Tg. Mureș cu copilul
meu, cu cel mic la fel am fost trimis tot la Tg. Mureș deși era o chestiune de 5 minute pentru că
acel medic efectiv poate că nu ia plăcut de fața noastră, ulterior ni s-a confirmat, așa ceva nu
trebuie să permitem.

Dl.  consilier Calinovici  Mihai  Achim –  face precizarea că,  nu sunteți  singurul  d-le.
Rugină dna. manager știe pentru că ar trebui să lucreze și la calitatea angajaților care calcă
pragul Spitalului pentru că experiențe similare am avut și eu.

Dna. consilier Borș Andra Ramona – o parte din întrebările pe care le-ați spus dvs. dna.
Mare ne-au furnizat și răspunsurile, adică am reușit să înțelegem că de fapt vă doriți să vină și
atunci nu văd de ce am avea o problemă, atunci înseamnă că veți vota pentru, de asemenea ma
înțeles că este nevoie și de alți medici, ați menționat faptul că trebuia făcută o estimare dna. dr.
Ioniță a venit cu aceea estimare și nu cred că perioada de pandemie era ne-aparat relevant ci
exact  ce  a  adus  pe  anii  de  dinainte  de  această  perioadă  atipică  așadar  nu  mai  văd  nici  un
impediment în a face tor ce putem să sprijinim, cât de ceea ce spuneați că doctorii nu vin pentru
că este o zonă friguroasă și noi am avenit în zonă și nu am beneficiat de tot ce beneficiază
medicii astăzi, să știți că tocmai noi prin asta am arătat că le oferim toată susținerea, am votat și
beneficii salariale, am votat și să aibă parte de locuință, eu când am venit ca profesor nu am avut
parte de nimic.

Dl. consilier Buzilă Victor Sebastian –  nu știu s-a format impresia că noi ne-am opune
îmbunătățirii calității actului medical din Spital, nu noi vrem să vină medici și eu am experiențe
neplăcute și nu de acum de când este dna. manageri ci mai vechi spre deosebire de dl. Rugină
care a fost trimis la Tg. Mureș mie copilul mi-a fost trimis acasă că nu are nimic și am ajuns
două luni spitalizat la București foarte grav, categoric este loc de mai bine și trebuie să avem
specialiști, eu o să votez, am avut o solicitare ieri mi s-a rezolvat solicitarea, dar iarăși ni s-a pus
la dispoziție legislație acuma a venit pe email un Ordin al Ministrului, dna. manager vrea să
spună că  ea  răspunde și  nu noi,  managerul  interimar  al  Spitalului  are  următoarele  atribuții:
conduce activitatea, stabilește și aprobă numărul de personal total de acord, dar este o lege care
tot  dvs.  ne-ați  pus-o  la  dispoziție  Legea  nr.95/2006  care  spune  clar  că  managerul  propune
structura organizatorică și aprobă autoritatea administrației publice locale, eu interpretez de aici
foarte clar că nu suntem pe post de notari să luăm la cunoștință ci aprobăm, atâta tot vroiam să
știu dacă ne încadrăm în buget sau nu, eu o să votez pentru.



Dna. dr. Ioniță Alexandra Dorina – manager Spital – din legislația pusă la dispoziție acolo
spune că managerul propune la propunerea șefilor de secție și am atașat și referate pe fiecare
secție în parte, de aceea am pus legea.

 Nemaifiind alte discuții, se supune la vot proiectul de hotărâre, Consiliul Local
aprobă proiectul cu votul a 11 consilieri, se abține de la vot dna. consilier Mare Gabriela
Laura şi adoptă Hotărârea nr.   92  /2022.  
 
Următorul președinte de ședință este dl. consilier Calinovici Mihai Achim.

           Nemaifiind alte  probleme pe ordinea de zi,  dl.  consilier Calinovici  Mihai  Achim
mulţumeşte pentru participarea la şedinţă şi declară lucrările acestei şedinţe închise.

Anexăm  în  original CD  cu  înregistrarea  şedinţei  Consiliului  Local  al  municipiului
Topliţa din data de 05.05.2022  .  

Topliţa, la 05.05.2022.

             PREŞEDINTELE ŞEDINŢEI,                             SECRETAR GENERAL UAT,         
CONSILIER – CALINOVICI MIHAI ACHIM                       CIOBANU MIHAI 
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